
megi 
no sama nie wiem:) Mo¿e trzeba 
to zobaczyæ na ¿ywo? Logo Vat-
tenfalla za du¿e ale dobrze, ¿e 
tam jest, bo przynajmniej widaæ 
czyje to dzie³o:) Mo¿e taki plus 
tej lampki, ¿e zmobilizuje do faj-
niejszego zaaran¿owania terenu 
wokó³ i wówczas nie bêdzie siê 
tak... hmm... wyró¿niaæ:)

Hannes 
Masakra. Kolejny przyk³ad na 
„piêkno” Gliwic. (…)  Jak siê 
cokolwiek gdziekolwiek stawia, 
to trzeba pamiêtaæ o tym, w 
jakim to stoi kontekœcie prze-
strzennym. Coœ, co mo¿e dobrze 
wygl¹daæ w takim np. Wiedniu 
(zadbanym, czystym itd) nieko-
niecznie bêdzie wygl¹daæ dobrze 
gdzie indziej. A tutaj - wygl¹da to 
jak coœ wyrzucone na œmietnik. 
Bo woko³o œmietnik, brud, smród 
i ubóstwo.

mieszkaniec 
Lampa lamp¹ z³¹ nie jest, tylko 
zobaczcie na te obskurne budy 
czy nie da³oby tej dziury czymœ 
zabudowaæ?

ja234 
Ta lampka to tragedia. Styl nijaki. 
W ogóle nie pasuje do otoczenia. 
Widaæ ktoœ znowu nie pomyœla³. 
Po Vattenfallu spodziewa³bym 
siê czegoœ lepszego.

znikaj¹cy 
a gdyby tak PGNiG ufundowa³o 
obok kuchenkê ziej¹c¹ ogniem 
jak smok wawelski, Wodoci¹gi 
wannê i mo¿e jakieœ ma³e szamb-
ko oba w formie fontanny... :-)

amigo 
Byæ mo¿e gdyby lampka stanê³a 
w ³adniejszym otoczeniu, to 
znalaz³aby wiêcej uznania u 
mieszkañców. Na tle tego oto-
czenia mo¿na postawiæ jedynie 
„toitoia” albo lepiej s³awojkê, 
bo cokolwiek na wy¿szym po-
ziomie estetyki bêdzie mocno 
kontrastowaæ. 

Bior¹c pod uwagê, ¿e jest to 
pierwsze wra¿enie przyjezdnego 
wychodz¹cego z dworca, chyba 
lepiej by³oby zaj¹æ siê t¹ czêœci¹ 
miasta ni¿ - nie wiadomo po co 
- przekopywaæ skwer za UM.

- Generalnie podest by³ prze-
znaczony do siedzenia. Mam 
nadziejê, ¿e mimo i¿ czêœæ osób 
wykorzystuje go niezgodnie z 
przeznaczeniem, bêdzie on jed-
nak s³u¿y³ jako ³awka. 

- Sk¹d pomys³ na tak¹ 
w³aœnie formê?
- Lamka kojarzy siê ze œwiat³em, 
œwiat³o powinno kojarzyæ siê z 
energi¹ a energia z nasz¹ firm¹.

- Gliwiczanie komento-
wali czêsto, ¿e firma Vat-
tenfall zafundowa³a sobie 
reklamê, za któr¹ p³aci 
miasto.
- Lamka zosta³a sfinansowana z 
naszych œrodków. Znajduje siê 
na niej logo Vattenfalla i logo 
Urzêdu Miasta, który od pocz¹tku 
wspomaga³ nas w tej inicjatywie. 
Urz¹d ma te¿ swój wk³ad w posta-
ci kapsu³y czasu. Za oœwietlenie 
czyli u¿ytkowanie faktycznie 
p³aci miasto ale s¹ to op³aty nie-
wielkie Lampka jest niezwykle 
energooszczêdna, wiêc mówi-
my o kwocie rzêdu ok 3 tysiêcy 
z³otych rocznie. 

- Czy lampki pojawi¹ siê 
równie¿ w innych mia-
stach?
- Jest to prototyp i bêdziemy 
uwa¿nie obserwowaæ jak ta lamp-
ka bêdzie przez mieszkañców 
przyjmowana. Jeœli opinie bêd¹ 
pozytywne, a tak¹ mam nadziejê, 
to bêdziemy zastanawiaæ siê nad 
tym aby pojawi³y siê równie¿ w in-
nych miastach. 

  A co o lampce 
  myœl¹ nasi Czytel-
  nicy? Wybraliœmy 
  kilka opinii z forum 
  portalu miejskiego 
  www.24gliwice.pl

Filip K. 
Mo¿na by podsumowaæ, jak „ory-
ginalne” t³o, taka „oryginalna 
lampka”. Widzia³em jak j¹ sta-
wiali, trochê siê przerazi³em, ¿e 
bêdzie wygl¹da³a daremnie, i nie-
stety raczej szpeci ni¿ upiêksza 
teren. 100% kiczu.
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- Dlaczego lampka 
pojawi³a siê na skwe-
rze, na skrzy¿owaniu 
Zwyciêstwa i Bohaterów 
Getta Warszawskiego? 
Kto zadecydowa³ o  takiej  
lokalizacji? 
- Uznaliœmy, ¿e umieszczenie 
lampki w³aœnie w tym miejscu 
bêdzie dobrym pomys³em. Po 
pierwsze jest to œcis³e cen-
trum miasta, w bezpoœrednim 
s¹siedztwie przystanku.  Uzna- 
liœmy, ¿e lampka mo¿e staæ 
siê znakiem rozpoznawczym 
tej czêœci Gliwic i elementem 
wyró¿niaj¹cym ten fragment z 

przestrzeni miejskiej. 

Niestety, otoczenie lampki jest 
bardzo krytykowane...
Nie rozumiem dlaczego ta lo-
kalizacja mieszkañcom siê nie 
podoba. Jest to g³ówny ci¹g ko-
munikacyjny z Rynku do Dwor-
ca, przechodzi obok niej sporo 
mieszkañców...

- Chodzi o to, co znaj-
duje siê tu¿ obok, czyli 
obskurne œciany, budki z 
kebabem itp.
- Mamy nadziejê, ¿e posadowie-
nie lampki odbiegaj¹ce pozytyw-
nie od reszty otoczenia bêdzie 

zal¹¿kiem, który przyczyni siê do 
dopracowania tej czêœci terenu. 

- Ale firma Vattenfall 
nie planuje ju¿ ¿adnych 
dzia³añ w otoczeniu tej 
lampki?
- Nie. Jako firma postawiliœmy 
lampkê i zagospodarowaliœmy 
jej najbli¿sze otoczenie. Innych 
dzia³añ nie mo¿emy podejmowaæ. 
Pomys³y na uporz¹dkowanie tego 
terenu nie zale¿¹ od nas.

- Lampka œwieci do-
piero od kilkunastu dni 
a jej stan ju¿ pozosta-
wia nieco do ¿yczenia. 
Kto odpowiada za jej 
konserwacjê?
- Zgodnie z umow¹, firma Zdzie-
nicki czyli wykonawca lamp-
ki bêdzie mia³ pod opiek¹ jej 
konserwacjê. 

- W za³o¿eniu podest 
mia³ byæ ³awk¹, na której 
mo¿na by osi¹œæ. Jednak 
jak widaæ czêœciej wy-
korzystywany jest on do 
stania ni¿ do siedzenia.

GLIWICE. Wybruko-
wane alejki spacerowe 
i centralny placyk, 
pergole i nowe ³awki 
- skwer Doncaster 
diametralnie zmieni³ 
wygl¹d.

Zieleniec, przypominaj¹cy te-
raz kszta³tem muszlê œlimaka, 
poch³on¹³ 1 milion z³otych. 
Prace trwa³y oko³o 2 miesiêcy. 
G³ówn¹ ozdob¹ zieleñca jest 
du¿y kwietnik stoj¹cy w central-
nej czêœci placu.

Ca³y skwer wype³nia zró¿nico- 
wana roœlinnoœæ. Posadzono 
m.in. sosnê kosodrzewinê, 

kosmatkê œnie¿n¹, oliw-
ki w¹skolistne czy horten-
sje. RzeŸby prof. Stanis³awa 
S³odowego „Macierzyñstwo“ 
wróc¹ na plac i równie¿ oto-
czone bêd¹ zieleni¹. Obecnie 
rzeŸby znajduj¹ siê u autora i 
poddane s¹ renowacji. 
Na wzniesieniu pozostawiono 
mechaniczny zegar z kwiatów 
a od strony ul. Wyszyñskiego 
ustawiono ogrodzenie, które z 
czasem okryje ¿ywop³ot. Skwer 
wyposa¿ony zosta³ w system 
automatycznego nawadniania.

W du¿ej mierze to mieszkañcy 
zadecydowali, ¿e ten zieleniec 
w centrum miasta zosta³ odno-
wiony.

Miejski Zarz¹d Us³ug Komu-
nalnych zapyta³ gliwiczan za 
pomoc¹ ankiety, który z miej-
skich skwerów nale¿a³oby 
przebudowaæ w pierwszej 
kolejnoœci. Doncaster zdoby³ 
najwiêcej g³osów. (kk)

  Na portalu 
  www.24gliwice.pl 
  zapytaliœmy internau
  tów czy podoba im 
  siê przebudowany 
  zieleniec. Zdania s¹ 
  podzielone:

Pedro
Jest ciekawie choæ nie jestem 

Ta lampka nam się podoba
Rozmowa z Ew¹ Pfutzner - Maciong¹, z dzia³u komuni-
kacji firmy Vattenfall. 

pewny czy to tak wielki skok 
jakoœciowy. Trochê ma³o ³awek, 
no i mam nadzieje, ¿e znajdzie 
siê wreszcie w „zieleni“ ktoœ, 
kogo naucz¹ pielêgnacji trawy.

Ja
Mnie siê podoba, jest ³adniej, 
poprzedni to lata 80 w czystej 
postaci.

Ech.
Skwerek naprawdê ³adny, tylko 
¿eby o niego dbano jak nale¿y. 
Do pe³ni szczêœcia brakuje tylko 
remontu miejsc parkingowych za 
skwerkiem i bêdzie piêknie.

ja234
A mnie siê ten skwer nie podoba. 
Za du¿o betonu, mniej zieleni ni¿ 

by³o wczeœniej. Poza tym po co te 
„murki“ i przemys³owa kratowni-
ca pomiêdzy nimi i to jeszcze w 
centrum miasta. Ciekawe gdzie 
wcisn¹ te piêkne rzeŸby. Mo¿e 
w sam œrodek tego „ronda“. Za 

1 mln z³otych mo¿na by³o zrobiæ 
coœ du¿o lepszego.

Kamaz 
Skwerek jest bardzo ³adny ale nie 
dzia³a na nim oœwietlenie. 


